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Protokół z sesji

XIX sesja Rady Miejskiej w Brusach
data posiedzenia: 20-11-2020

miejsce posiedzenia: posiedzenie zdalne

Porządek obrad

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.1.
Przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Miejskiej.2.
Przedstawienie porządku obrad.3.
Informacja Burmistrza Brus o podejmowanych działaniach.4.
Podjęcie uchwał w sprawach:5.

wyrażenia zgody na zamianę nieruchomościA.
wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji BrusyB.
zmiany w budżecie gminy Brusy na rok 2020C.
zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brusy na lata 2020-2028D.
zmiany uchwały Nr XXXI/266/10 Rady Miejskiej w Brusach z dnia 29 kwietnia 2010r. wE.
sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w spłacie
należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie Brusy
i jej jednostkom podległym oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w
przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną
zmiany uchwały Nr XI/100/19 Rady Miejskiej w Brusach z dnia 29 listopada 2019 r. wF.
sprawie podatku od nieruchomości
zmiany uchwały Nr XI/102/19 Rady Miejskiej w Brusach z dnia 29 listopada 2019 r. wG.
sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej zmienionej uchwałą Nr XII/106/19
zmiany uchwały Nr XI/103/19 Rady Miejskiej w Brusach z dnia 29 listopada 2019 r. wH.
sprawie wprowadzenia opłaty targowej zmienionej uchwałą Nr XII/107/19
przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Brusy z organizacjami pozarządowymi iI.
innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego na terenie gminy
Brusy na rok 2021
utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w BrusachJ.
przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony OfiarK.
Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2025
przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych orazL.
Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok
szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu Strategii Rozwoju Miasta iM.
Gminy Brusy na lata 2021-2030, w tym trybu jej konsultacji

Sprawy organizacyjne6.
Zamknięcie obrad7.

Wykaz głosowań

przyjęcie protokołu z XVIII sesji Rady Miejskiej1.
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)

obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
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ZA - 10 - Chylewski Olgierd; Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza
Andrzej; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
wniosek w sprawie rozszerzenia porządku obrad2.

przyjeto przedmiot głosowania (w. bezwzględna)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Chylewski Olgierd; Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza
Andrzej; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości3.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Chylewski Olgierd; Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza
Andrzej; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
podjęcie uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji Brusy4.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Chylewski Olgierd; Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza
Andrzej; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
podjęcie uchwały w sprawie zmiany w budżecie gminy Brusy na rok 20205.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Chylewski Olgierd; Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza
Andrzej; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Brusy na lata6.
2020-2028

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Chylewski Olgierd; Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza
Andrzej; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXXI/266/10 Rady Miejskiej w Brusach z dnia 297.
kwietnia 2010r. w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu udzielania ulg w
spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Gminie
Brusy i jej jednostkom podległym oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w
przypadkach, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Chylewski Olgierd; Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza
Andrzej; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
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WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/100/19 Rady Miejskiej w Brusach z dnia 298.
listopada 2019 r. w sprawie podatku od nieruchomości

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Chylewski Olgierd; Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza
Andrzej; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/102/19 Rady Miejskiej w Brusach z dnia 299.
listopada 2019 r. w sprawie wprowadzenia opłaty miejscowej zmienionej uchwałą Nr XII/106/19

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Chylewski Olgierd; Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza
Andrzej; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XI/103/19 Rady Miejskiej w Brusach z dnia 2910.
listopada 2019 r. w sprawie wprowadzenia opłaty targowej zmienionej uchwałą Nr XII/107/19

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Chylewski Olgierd; Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza
Andrzej; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Rocznego Programu Współpracy Gminy Brusy z11.
organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku
publicznego na terenie gminy Brusy na rok 2021

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Chylewski Olgierd; Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza
Andrzej; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Środowiskowego Domu Samopomocy w Brusach12.

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Chylewski Olgierd; Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza
Andrzej; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w13.
Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2021-2025

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Chylewski Olgierd; Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza
Andrzej; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania14.
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Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 2021 rok
przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)

obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 10 - Chylewski Olgierd; Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza
Andrzej; Łącki Zbigniew; Rutowski Dariusz; Szczepański Michał; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 -
podjęcie uchwały w sprawie szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu15.
Strategii Rozwoju Miasta i Gminy Brusy na lata 2021- 203, w tym trybu jej konsultacji

przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła)
obecni: 10 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 5
ZA - 9 - Chylewski Olgierd; Cysewski Marcin; Dorszyński Tomasz; Jaszewski Witold; Kulesza
Andrzej; Łącki Zbigniew; Szczepański Michał; Warnke Emilia; Wiecki Andrzej;
PRZECIW - 0 -
WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Rutowski Dariusz;

Przebieg sesji

Ad. 1

Przewodniczący  Rady  -  otwieram  XIX  sesję  Rady  Miejskiej  w  Brusach.  Witam  państwa  bardzo
serdecznie  na  dzisiejszej  sesji,  to  już  tradycyjnie  można  powiedzieć,  łączymy  się  przez
wideokonferencję.  W  sesji  uczestniczy  10  radnych,  w  związku  z  tym  sesja  jest  prawomocna.

 

Ad. 2

Przewodniczący Rady - proszę państwa, protokół z poprzedniej sesji został państwu dostarczony, był
dostępny w biurze rady, ale został również państwu dostarczony wczoraj drogą mailową, więc była
możliwość zapoznania się z protokołem z poprzedniej sesji XVIII. Czy ktoś z państwa ma uwagi do
protokołu z poprzedniej sesji, nie widzę w takim razie przystępujemy do głosowania: kto z państwa
radnych jest za przyjęciem protokołu z XVIII  sesji  proszę o podniesienie ręki,  o zagłosowanie na
tablecie: 10 głosów za w związku z tym rada przyjęła protokół z poprzedniej sesji.

 

Ad. 3

Przewodniczący  Rady  –  proszę  państwa  przedstawię  teraz  porządek  obrad.  W  porządku  obrad
mieliśmy 7 punktów, w porządku obrad były: podjęcie uchwał do literki l w międzyczasie wczoraj pan
burmistrz złożył wniosek o uzupełnienie porządku obrad o dodatkową uchwałę, to jest uchwała w
sprawie szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii Rozwoju Miasta i Gminy
Brusy na lata 2021-2030,  w tym trybu jej  konsultacji.  W związku z  tym przeprowadzę najpierw
głosowanie,  czy taki  dodatkowy punt  przyjmujemy,  a  potem przedstawię porządek obrad.  Kto z
państwa jest za przyjęciem dodatkowego punktu proszę o zagłosowanie, kto jest za, kto jest przeciw,
kto się wstrzymał, bardzo proszę. głosów 10 jest za, w związku z tym rada przyjęła dodatkowy punkt
w porządku obrad. W takim razie przedstawiam kompletny porządek obrad. Przewodniczący Rady
odczytał  porządek obrad po zmianach. Czy ktoś z państwa ma uwagi do tego do tego projektu
porządku obrad, nie widzę, w takim razie przystępujemy do jego realizacji.
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Ad. 4

Przewodniczący Rady - Bardzo proszę pana burmistrza o przedstawienie informacji o podejmowanych
działaniach.

Burmistrz Brus -  Panie przewodniczący, wysoka rado, szanowni państwo. Dzień dobry wszystkim
państwu. Dzisiaj rzeczywiście ta sesja już dla nas tradycyjnie przebiega trochę inaczej, w wersji online,
łączymy się elektronicznie, ale mam nadzieję, że nie będzie problemów, że ten cały system będzie
poprawnie funkcjonował i będziemy mogli sprawnie sesję przeprowadzić. Bardzo dziękuję za przyjęcie
też tego kolejnego punktu do porządku obrad dotyczącego strategii, ponieważ no będziemy mieli tak
naprawdę też więcej  czasu jeszcze na przeanalizowanie tego dokumentu,  który praktycznie  jest
opracowany,  ale  tak  się  stało  w  międzyczasie,  że  po  prostu  zmieniły  się  przepisy  w  trakcie
opracowywania i musimy się też do tego dostosować, bo jest trochę inna procedura, procedowania
tego  dokumentu,  o  czym  państwo  wczoraj  rozmawialiście  na  komisji,  zastępca  pan  Krzysztof
Gierszewski o tym informował, przedstawiał to, ale może z jednej strony dobrze, ten dokument, który
teraz posiadamy jego ważność będzie wydłużona, jednocześnie tą uchwałą dzisiejszą będzie nowy
opracowany, z nową procedurą także w kolejnym roku będziemy mogli  to przyjąć,  chociaż tutaj
powiem, że też w trakcie tej naszej pracy to zainteresowanie też było bardzo małe, jeżeli chodzi o
ankiety, udział mieszkańców. To nie raz jest tak, że mówimy, żeby ktoś wypowiadał się, angażował. To
co widzimy, że to też są jakby małe grupy osób, ale ważne jest to żebyśmy my sobie na spokojnie
przeanalizowali, to jest kwestia taka, jaka będzie ta strategie tak naprawdę jaki ona będzie miała
kształt to w dużym stopniu zależy od nas, ja bardziej bym to określił, że może to jest taki pewien
wysiłek  intelektualny  czy  zinwentaryzowanie  pewnych  naszych  problemów,  pokazanie  pewnych
naszych walorów, mocnych stron, słabych stron, żeby lepiej działać tak, bo wiadomo, że to wymaga
po prostu przeanalizowania tego, co posiadamy i tego, co chcemy osiągnąć. To jest dokładnie tak
samo, jak były plany odnowy miejscowości poszczególnych sołectw, te dokumenty były zawsze bardzo
cenne, tak przynajmniej uważałem, ponieważ mieszkańcy mogli się zastanowić, co w tej miejscowości
chcieliby mieć, jaki kształt powinna mieć ta miejscowość powinny być inwestycje i to z takim sięgając
okresie czasowym uwzględniając taką dłuższą perspektywę żeby spojrzeć odważnie, nieraz naprawdę
kilkadziesiąt lat do przodu i sukcesywnie te marzenia, plany realizować. Ale też zastanowić się, co jest
niepotrzebne, co jest zbędne, co jest kosztowne, bo na tym to polega. Prawda jest taka, że to też nie
jest tak, że jest ta strategie, że to jest jakiś dokument, bo nie jest dokumentem przecież jakimś tam
wymaganym, bo my go sobie po prostu tę strategię wprowadziliśmy, żeby taki dokument posiadać,
żeby na nim bazować, tak jak powiedziałem, żeby z inwentaryzować nasze problemy i jakieś plany,
które  posiadamy,  one  zawsze  może  ulegać  pewnym zmianom,  być  korygowane,  bo  wiemy,  że
sytuacja się zmienia, oczywiście dużo zależy też o tej sytuacji  ekonomicznej,  jaka jest w danym
czasie. No są różne niespodzianki, jak mieliśmy nawałnicę, teraz mamy pandemię to też oczywiście
ma  duży  wpływ  na  to,  w  jakiej  jesteśmy  sytuacji,  jakie  mamy  możliwości  finansowe  a  zatem
jednocześnie, jakie możliwości inwestycyjne, także to taka ciekawa po prostu praca i  ja, dlatego
zawsze wszystkich chętnych zachęcam do udziału przy tym, a więc no ten czas trochę na tę analizę
nam się po prostu wydłuży. Proszę państwa, nie chciałbym przedstawiać też jakoś bardzo długo
informacji,  chcę powiedzieć, że pomimo pandemii mamy pracy naprawdę dużo, bo organizujemy
szereg inwestycji na terenie gminy Brusy. No i to na pewno cieszy, że możemy je realizować, że jest
taka sytuacja,  że to wszystko się nie zatrzymało, chociaż wcześniej  mieliśmy jakieś problemy w
trakcie realizacji inwestycji, bo to jej wykonawcy mieli takie problemy często z pracownikami, ludzie
chorowali, na kwarantannie. Teraz oczywiście się to pojawia przez całe, przez cały czas, ale jednak
jest ciągłość tych prac, nie ma większych przerw, chociaż pewne problemy się też pojawiają, bo ma to
też  przełożenie  na  jakąś  terminowość  czy  tempo  prac,  ale  najważniejsze,  że  wszystko  jest
realizowane. Jeżeli chodzi o Urząd Miejski to funkcjonujemy przez cały czas, staramy się obsługiwać
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wszystkich  mieszkańców,  załatwić  wszystkie  sprawy,  które  są  wymagane.  Oczywiście  są  pewne
utrudnienia, pewne obostrzenia, bo to nie może tak swobodny do całego budynku, do biur, no musimy
pewną ostrożność zachować, bo już mieliśmy taką sytuację w niektórych wydziałach, że pewne osoby
chorowały czy też byli na kwarantannie i pojawiło się też pewne takie zagrożenie, że nie będzie miał,
kto pracować, a terminy są nieubłagane i niektórych instytucjach się nie wytłumaczymy, nie zrzucimy
tego na pandemię, że coś nie jest terminowo załatwione i mamy też ilość przykładów wcześniej gdzieś
chcieliśmy wydłużać realizację pewnych zadań inwestycyjnych, a nie na wszystko też uzyskaliśmy
zgodę a więc ze względu na to musimy zachować pewną ostrożność, bo oczywiście każda działalność
jest ważna, ale powiedzmy sobie szczerze, że jeżeli będzie zamknięty jeden sklep na przykład to będą
z boku czynne inne sklepy, tak, natomiast, jeżeli doszłoby do takiej sytuacji, że urząd nie będzie
funkcjonował to będzie to kłopotliwe dla nas wszystkich, dla mieszkańców, interesantów. Mamy też
zagrożenie realizacji zadań inwestycyjnych, a więc taką pewną zmianowość też wprowadzamy, pewne
osoby są na zdalnym, jest też taka rotacja, odbywa się to przemiennie, tak, żeby zapewnić ciągłość,
ale chcę powiedzieć, że tej pracy, jeszcze raz podkreślę, naprawdę, że jest, jest dużo i może to też
powoduje, że trochę o tej pandemii też jakby nie myśli się o tym na tyle, kiedy tej pracy prostu jest,
jest więcej. I tak, proszę państwa, podpisałem 28 października umowy na budowę pierwszego etapu
kanalizacji deszczowej w ulicy Kalwaryjnej tak, w kierunku Gliśna, to dotyczy odwodnienia Osiedla
Słonecznego.  Wykonawcą  będzie  firma  Ekomel,  natomiast  nadzór  nad  tą  inwestycją,  inspektorem
nadzoru  będzie  pan  Jacek  Marciniak  z  Chojnic.  Prace  praktycznie  rozpoczną  się  na  początku
przyszłego roku i to jest pierwszy etap realizacji inwestycji. Przypomnę, że mamy jeszcze kolejne dwa
etapy, ale to będziemy w kolejnym czasie wyłaniać wykonawców. To są inwestycje wieloletnie. ale
chcę powiedzieć, że dzisiaj daje się rozstrzygać te przetargi, bo zawsze takie obawy były czy będą
wykonawcy, jak będą kształtowały się ceny, czy będzie to stabilnie, no i chcę powiedzieć, że w tym
zakresie  jest  dobrze,  mamy  tutaj  firmę  naszą  lokalną,  firmę  chojnicką,  która  długo  u  nas  nie
realizowała  żadnych zadań inwestycyjnych,  ale  znaną na rynku,  bo  to  też  jest  ważne,  jaki  jest
wykonawca, a więc myślę, że tutaj też współpraca będzie się dobrze układać, bo jest to firma z dużym
doświadczeniem przy realizacji tego typu zadań. A przypomnę, że jest to zadanie o wartości około 3,5
mln  zł  ten  pierwszy  etap.  Ubiegamy  się  również  o  wyższe  dofinansowanie,  w  związku  z  tym,  że
wartości budowy tej kanalizacji deszczowej wzrastającą, to ubiegamy się o wyższe dofinansowanie z
Funduszy  Unijnych  w  Urzędzie  Marszałkowskim.  Mam  nadzieję,  że  też  ten  poziom  dofinansowania
zewnętrznego z funduszy unijnych też uda się zwiększyć, ale o tym będę na bieżąco informował.
Proszę państwa, rozpoczęła się budowa dróg na Osiedlu Słonecznym w Brusach i ten pierwszy etap,
mały zakres, zostanie wykonany do końca listopada tego roku. Wykonawcą inwestycji jest firma pana
Henryka Czarnowskiego z Kalisza, więc firma znana tutaj w naszej gminie, ponieważ wiele inwestycje
realizuje, też zajmuje się bieżącym utrzymaniem dróg, równaniem dróg, także też doświadczona, w
tym pierwszym etapie zostanie wybudowana ulica Akacjowa, to jest od ulicy Kwiatowej i łącznik do
ulicy  Słonecznej,  widać,  że  te  prace  tam  trwają.  Firma  oczywiście  w  zależności  od  warunków
pogodowych pewnie będzie kontynuować pracę, bo tutaj pragnę podkreślić, że mamy aż cztery etapy,
jest  wieloletnia  realizowana  w  ramach  funduszu  dróg  samorządowych,  gdzie  mamy  50%
dofinansowania z budżetu państwa i tak jak w tym roku jest ulica Akacjowa wraz z tym łącznikiem do
Słonecznej tak w przyszłym roku do końca września 2021 roku będzie wybudowana ulica Kwiatowa i
ulica Różana z łącznikami do ulicy Słonecznej to będzie kolejny zakres, natomiast wrzesień 2022 to
ulica Jaśminowa, przedłużenie ulicy Słonecznej oraz ulica Stokrotki. I ten ostatni etap to do końca lipca
2023 roku to ulica Zielona, tam jest też łącznik z ulicą Różaną oraz ulica Łanowa i to jest cały zakres,
który będzie zrealizowany do 2023 roku. Pojawiają się pytania czy uda się to wcześniej zrealizować,
nie chciałbym o tym mówić na tym etapie, bo oczywiście może się zmieniać sytuacja finansowa. Są
pewnie prawnie możliwości takie, żeby coś przyspieszać, ale też chcę powiedzieć, że jednak mamy
sporo zadań inwestycyjnych i też zadań wieloletnich, a więc jeżeli mamy to już tak poukładane tą
realizację to prawdopodobnie dużo nie będziemy zmieniać tych terminów, ponieważ ciągle wchodzą
nowe zadania inwestycyjne, które są realizowane i to też zależy od wielu czynników, tak jak podałem,
ubiegamy  się  o  wyższy  poziom  dofinansowania,  a  więc  to  też  ma  wpływ  na  to,  jakimi  środkami
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będziemy dysponować. Proszę państwa, taka ciekawostka w trakcie, bo mówię o tych funduszach
zewnętrznych, trzeba trochę się pochwalić, bo to, bo to bardzo cieszy, zostaliśmy ocenieni, a zresztą
jak wszystkie Gminy w Polsce,  przez,  w rankingu prowadzonym przez czasopismo samorządowe
Wspólnota, więc bardzo rozpoznawalne i mamy taką wysoką notę, bo jesteśmy oceniani w grupie
miasteczek  tj.  607  mniejszych  miast  na  terenie  Polski  mamy,  76  miejsce,  to  jest  3  miejsce  w
województwie  pomorskim,  to  jest  najwyższy  poziom,  to  jest  za  poziom  pozyskania  środków
zewnętrznych funduszy unijnych w latach 2014-2019. Nie będę tego wymieniał, na jakich pozycjach
są inne gminy, ale możemy się pochwalić i  cieszyć, że jesteśmy tak wysoko i  to jest wynik tak
naprawdę naszej  pracy,  dlatego  bardzo  dziękuję  swoim współpracownikom z  Urzędu  Miejskiego
przede wszystkim, czy też naszych jednostek za taką efektywną pracę. Zawsze podkreślałem, że to
jest  taki  dla  nas  ważny  konik,  że  zrealizujemy  tyle  zadań  inwestycyjnych  czy  też  różnych
przedsięwzięć  takich  miękkich,  bo  przecież  w  tym  jest  chociażby  finansowanie  też  unijne,
prowadzenia również żłobka, czy przedszkoli, to są wszystko pieniądze unijne, chociaż ten okres tam
tego nie ma, bo to jest do 2019, a więc nie wszystko, co teraz realizujemy było uwzględniane, ale tak
naprawdę to jest zestawienie wartości wszystkich dotacji unijnych pozyskanych przez samorządy w
latach 2014-2019 bez rozróżniania na dotacje inwestycyjne i związane z wydatkami bieżącymi to
będzie  jasne.  I  oczywiście,  tak  podkreślę,  że  też  tyle  zrealizujemy,  ile  pieniędzy  pozyskamy
zewnętrznie. Te zadania inwestycyjne przede wszystkim możemy realizować tylko i wyłącznie dzięki
środkom zewnętrznym, bo nieraz mówimy o naszych dochodach, podatkach przede wszystkim, to jest
bardzo  ważna  pozycja,  bo  wiemy,  że  do  tych  środków  pozyskanych,  żeby  te  przedsięwzięcia
zrealizować  trzeba  dołożyć  pieniądze  własne  i  nieraz  może  być  tak,  że  pozyskamy  pieniądze,
pieniądze zewnętrzne, ale będzie brakować środków własnych, żeby do tych przedsięwzięć dołożyć,
ale prawda jest taka. że też im więcej pozyskujemy tym mniej realizujemy zadań finansowanych w stu
procentach z naszego budżetu, dlatego nieraz jak decydujemy się na realizację jakiegoś zadania z
dużym poziomem naszego własnego dofinansowania to te decyzje podejmuje się trudno,  bo wiemy,
że szkoda środków własnych,  kiedy ten poziom dofinansowania jest  tak duży.  Tutaj  przykładem jest
chociażby ścieżka rowerowa do Zalesia, gdzie jeszcze raz to przypomnę, jest zrealizowana. Cieszę się,
chcieliśmy to zrobić, bo od wielu lat udało się a tutaj ten poziom dofinansowania był po prostu niski i
to na pewno na tyle nie cieszy. Dzisiaj jest realizowane, zakończone. No i niestety no nie na wszystkie
zadania uda się pozyskać 50, 60 czy 70%, ale no też musimy i takie decyzje podejmować czy nieraz z
niższym  finansowaniem  zewnętrznym  zadania  realizujemy.  Ale  to  proszę  państwa  tyle  króciutko.
Jesteśmy w trakcie budowy ulicy Kościelnej w Kosobudach, pierwszy etap zakończony, etap związany
z częścią odwodnienia miejscowości,  bo został wykonany zbiornik na wody deszczowe, właściwie
przebudowany, wyremontowany, bo tam w dostaje się duża część wód deszczowych i tutaj również z
ulicy Kościelnej, chociaż jest lepiej, bo ten zbiornik został obciążony jak była budowana w Kosobudach
ulica Sportowa to część wód po prostu jest odprowadzana w kolektor, który z tej ulicy część wód od
tutaj strony Brus, tej ulicy pod górę, ulicy Świętego Jana Nepomucena, duża część wody po prostu
wpływa do  ulicy  Sportowej,  następnie  do  rowu melioracyjnego i  też  to  jest  lepiej,  bo  ta  woda
deszczowa jakbyś całościowo gdzieś się rozkłada. Proszę państwa, jesteśmy w trakcie przebudowy
starej szkoły, wczoraj państwo też omawialiście, to pani sekretarz przedstawiała uchwałę dotyczącą
powołania  jednostki  środowiskowego  domu  samopomocy  społecznej,  środowiskowego  domu
samopomocy oraz będzie funkcjonować tam druga jednostka centrum usług społecznych tak, także
inwestycja jest w trakcie realizacji.  Zakończyliśmy budowę remizy OSP w Leśnie,  właściwie trwa
procedura odbiorowa. Mamy pewne problemy, co też było omawiane wczoraj na komisji odnośnie
uzgodnień z państwową strażą pożarną, ale jest to wyjaśniane. Na pewno obiekt będzie mimo to
oddany do użytku przez nadzór budowlany, bo taką informację mamy z przedwczoraj,  także nie
będzie jakiegoś problemu, że obiekt nie będzie funkcjonował, ale to już jest kwestia wyjaśnienia przez
Państwową Straż  Pożarną,  czy  projekt  jest  opracowany prawidłowo,  czy  rzeczoznawca,  który  go
uzgadniał ze strony Państwowej Straży Pożarnej czy uzgodnił go prawidłowo, ponieważ na etapie
odbioru  wyszły  pewne  nieścisłości,  że  ściana,  która  oddziela  remizę  od  świetlicy  powinna  być
wykonana w trochę innej technologii z zachowaniem tych wymogów przeciwpożarowych to tak w
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skrócie, ale na pewno obiekt będzie oddany do użytku. Proszę państwa, czekamy na pojazdy do straży
pożarnej, do jednostek OSP. Myślę, że w przyszłym tygodniu powinien już dotrzeć pojazd, na który
czekamy w OSP Leśno, a więc wymieniam go, jako pierwszy, bo przed chwilą mówiłem o remizie, a
więc  dobrze,  że  udało  się  to  połączyć  budowę  remizy  i  zakup  nowego  samochodu,  będzie  to
zrealizowane,  natomiast  jest  prowadzona procedura przetargowa na zakup drugiego samochodu,
który  otrzymaliśmy wszyscy,  jako mieszkańcy,  którzy  brali  udział  w wyborach prezydenckich za
wysoką frekwencję w drugiej turze. Otrzymujemy 800.000 zł na zakup nowego samochodu. W wyniku
przetargu, bo otwarcie ofert nastąpiło wczoraj, wartość tego pojazdu będzie 900.000 około 930.000 zł
i w naszym budżecie teraz jest propozycja w tych zmianach, żeby dołożyć 150.000 zł, a więc tak tutaj
dobrze się wstrzeliliśmy, nie będzie cała kwota wykorzystana 150.000 a 130.000 zł i ten zakup będzie
zrealizowany też  jeszcze  w tym roku,  także  nasze  jednostki  będą naprawdę lepiej  doposażone.
Zresztą należy zwrócić uwagę, że sprzęt naprawdę posiadamy dobry i widać to przy akcjach, które są
prowadzone. No teraz mieliśmy w tym tygodniu również zdarzenie tak, palił się budynek mieszkalny
od komina, a więc sprzęt, który posiadamy chociażby te lance, które są do lania wody można nimi
dotrzeć w różne zakątki takie, niekoniecznie trzeba na tyle mocno ingerować w budynki, nie dochodzi
do tak dużej rozbiórki budynku, dzięki temu, że tą wodę dobrym sprzętem można w różne zakątki też
wprowadzać, a więc ten sprzęt jest coraz lepszy i nasi strażacy też dobrze go obsługują i się szkolą, za
co to też dziękujemy. Zresztą należy dodać, że po nawałnicy, dzięki środkom, które pozyskaliśmy od
różnych sponsorów, samorządów przede wszystkim nasze też zostały lepiej doposażone i tego sprzętu
naprawdę przybyło sporo, a więc możemy być z tego dumni i obyśmy jak najmniej ten sprzęt używali.
Ale niestety jest  tak,  że tych akcji  jest  dużo.  Tutaj  też proszę państwa,  też może taki  apel  do
mieszkańców, żeby naprawdę zwrócić uwagę, bo jest bardzo dużo pożarów czy dochodzi do jakiegoś
zadymienia budynków w wyniku nie czyszczenia kominów tak i to jest problem, że po prostu wielu
mieszkańców nie czyści kominów, więc naprawdę należy na to zwrócić uwagę, bo tych wyjazdów
straży  pożarnych  na  terenie  naszej  gminy  mamy bardzo  dużo  właśnie  do  takich  akcji,  a  więc
naprawdę to jest taki apel, żeby zwrócić uwagę. Kiedyś proszę państwa było tak, że rzeczywiście
strażacy chodzili po posesjach, po poszczególnych miejscowościach i przeprowadzali pewne kontrole
takie  porządkowe,  to  działania  profilaktyczne,  żeby  zwrócić  uwagę  na  to  bezpieczeństwo
przeciwpożarowe, czy mieszkańcy tego przestrzegają. No nie chcielibyśmy, żeby były takie czasy, że
każdego trzeba kontrolować, bo wszyscy jesteśmy kontrolowani tyle przez różne instytucje, które
funkcjonują w związku z prowadzonymi działalnościami czy też prowadzoną działalnością rolniczą,
wiemy ile  tych kontroli  jest,  chcielibyśmy,  żeby ich  było  mniej,  ale  ich  będzie  mniej  też,  jeżeli
będziemy też zachowywać tutaj pewne standardy i też zachowamy pewne bezpieczeństwo to mam
nadzieję, że nie będzie tego trzeba też przeprowadzać, jedynie możemy o to apelować i nawzajem się
jakby napominać. Proszę państwa, wprowadzamy też do budżetu to kolejne zadanie budowa ulicy
Długiej w Męcikale, to jest w tej chwili  kolejne zadanie, które będzie realizowane funduszu dróg
samorządowych. Chcemy tutaj, żeby był wybrany wykonawca w tym roku i to zadanie, żeby było
zrealizowane całkowicie w roku przyszłym. Podobnie jesteśmy na etapie procedury budowy ulicy
Polnej  w  mieście  Brusy,  to  też  zadanie,  które  ma  dofinansowanie  w  ramach  programu  dróg
samorządowych i  to  zadanie  będzie  również  zrealizowane w przyszłym roku,  a  więc ten zakres
drogowy  jest  też  spory.  Wiemy,  że  też  ubiegamy  się  o  dofinansowanie  budowy  kolejnych  ulic  w
mieście Brusy w ramach programu dróg samorządowych i mam nadzieję, że to też się nam uda.
Proszę  państwa,  to  w  skrócie  tyle.  Dodam  jeszcze,  że  w  budżecie  tegorocznym  mamy  zakup
samochodu  dla  gminnego  zarządu  oświaty,  dla  naszych  szkół.  Jesteśmy  na  etapie  procedury
zakupowej,  bo  w  wyniku  procedury  przetargowej  został  wyłoniony  dostawca  samochodu,  ten
samochód będzie kosztował prawie 300 tysięcy, samochód marki Mercedes dla 27 osób, a więc on
będzie dołączony do tego naszego taboru szkolnego. Proszę państwa, jak wiemy obecnie nauka w
naszych szkołach jest poprowadzona zdalnie, nie będę tego omawiał szczegółowo, bo to wszyscy
wiemy. Mam tutaj trochę różnych danych, informacji. Na dzień dzisiejszy wiemy, że będzie to się
odbywać do 29 listopada, ale czy będzie przedłużone czy nie jeszcze żadnych nie mamy. Jeżeli chodzi
o zachorowania też w naszej gminie, mieście one są przez cały czas, pojawiają się nowe osoby, które
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chorują, pojawiają się kolejne osoby na kwarantannie, a więc pewnie będzie to przez jakiś czas trwać.
Tym wszystkim, którzy chorują życzę szybkiego powrotu do zdrowia. Wiem, że niektóre osoby bardzo
ciężko przychodziły tego koronawirusa i rzeczywiście można się wystraszyć, bo wiemy, że w kraju, w
świecie jest jednak sporo zgonów i to często osób, które wcześniej nie chorowały. A więc to jest też
niebezpieczne dla osób, które nigdy nie chorowały. Miejmy nadzieję, że to przetrwamy, że będzie jak
najszybciej szczepionka i ten przyszły rok będzie po prostu dla nas lepszy. Proszę państwa, jeżeli
mówimy  o  szczepieniach  też  na  grypę  nasz  ośrodek  zdrowia  takie  szczepienia  przeprowadzał,
planowaliśmy zaszczepić 400 osób, ale wiemy, że szczepionki jest mniej, nie otrzymaliśmy tyle, ile
było zamówione, a więc czekamy na szczepionkę, z tych 400 to jest 169 osób zaszczepionych. Mam
nadzieję, że będzie nowa partia szczepionki, bo mam tutaj wstępne informacje, że coś pozyskamy i
możliwe, że będzie kolejnych 100 osób zaszczepionych, a więc ta liczba osób zaszczepionych się
zwiększy.  Dodatkowe  szczepienie,  które  jest  realizowane  to  przeciw  pneumokokom,  program
finansowany przez Pomorski Urząd Marszałkowski i powiat chojnicki. Tutaj wyszła realizacja programu
bezpłatnych szczepień dla osób powyżej 65 roku życia z grup ryzyka, między innymi leczonych z
powodu  chorób  układu  oddechowego  z  cukrzycą,  przewlekłymi,  przewlekłym  nieżytem  oskrzeli,
dychawica oskrzelową chorobami nerek czy chorobami serca. A więc takie osoby mogą zgłaszać się
bezpośrednio,  zapisywać w przychodni  rodzinnej  Thielemann i  Wspólnicy.  Tej  szczepionki  no nie
mamy dużo, bo na razie mamy 25 szczepionek, ale miejmy nadzieję, że to sukcesywnie też będzie się
pojawiać, osoby, które będą chciały być zaszczepione to zostanę zaszczepione. To proszę państwa
tyle. Jeżeli chodzi o realizację zadań pragnę dodać, że zawsze w tym czasie też podejmowaliśmy
uchwały dotyczące podatków, nie mamy tych uchwał podatkowych, ponieważ zmiany na kolejny rok
nie będą następować, w projekcie budżetu, które został opracowany, został założony jakby ten sam
poziom podatków, co w tym roku a więc te zmiany po prostu no nie następują. Uchwały podatkowe są
kontynuowane takie jak w tym roku. Tak jak wspomniałem, został złożony projekt budżetu do 15
listopada. Tutaj dziękuję pani skarbnik i moim współpracownikom też za pracę przy tym projekcie
budżetu, nie będę tutaj mówił o szczegółach, państwo musicie z tym dokumentem się zapoznać,
nastąpi tak, jak co roku procedowanie przy nim. Uważam, że jest to dobry projekt budżetu, bo chcemy
kontynuować zdania inwestycyjne, które realizujemy. Pewnie też dużo rzeczy w nim się nie znajdzie,
ale  tak,  jak  co  roku  w  miarę  finansowych  te  rzeczy,  które  są  pilne,  konieczne,  jeżeli  będzie  taka
możliwość od strony finansowej to będziemy w trakcie roku dokładać. Zawsze jest jakiś niedosyt, że
pewnych zadań nie można wprowadzić, ale tak i tak jest dobrze. Proszę państwa, z zadań jeszcze, co
jest  istotne,  bo  będziemy  mieli  takie  podsumowanie  no  właściwie  na  koniec  roku,  co  zostało
zrealizowane, co nie, chociaż to sprawozdanie zawsze jest w roku kolejnym, kiedy też jest sesja
absolutoryjna,  kiedy jest  podsumowanie poprzedniego budżetu,  a  więc to  będzie  miało  miejsce.
Zadania są realizowane, kontynuowane, zadanie, które nie jest realizowane to jest przebudowa domu
kultury  w  Brusach  tak,  to  jest  ważna  informacja,  ale  tutaj  mieliśmy  zaplanowane  środki  finansowe
stąd był ten deficyt budżetowy podawany, było założenie, że będzie kredyt, po prostu nie zrealizujemy
kredytu,  ponieważ  zadanie  to  nie  jest  realizowane.  A  dlaczego  wstrzymujemy,  ponieważ  mam
nadzieję,  że  w  roku  kolejnym  uda  nam  się  pozyskać  środki  finansowe  dodatkowe  na  to  zadanie.
Przypomnę, że w tym roku staraliśmy się o fundusze i one miały się pojawić, środki zewnętrzne, ale
sytuacja  związana  z  pandemią  spowodowała  to,  że  pewnych  dodatkowych  pieniędzy  nie  ma,
informowałem  o  tym  między  innymi,  Urząd  Marszałkowski  województwa  pomorskiego,  które
dysponował częścią środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji osób niepełnosprawnych, środki
przeznaczył  dla  DPS  w  związku  z  pandemią  i  nasze  zadanie,  które  było  prawie  pewne  do
dofinansowania po prostu nie otrzymało tego dofinansowania. Ale tak się składa też, że ta działalność
domu kultury jest ograniczana, wiemy, że pewne zajęcia się nie odbywają, a więc możemy też sobie
na to pozwolić. Natomiast, kiedy zadania mogą być pewne prowadzone, zajęcia lekcyjne, no to mamy
też nasze obiekty szkolne, które można wykorzystywać na prowadzenie zajęć. Bardzo brakuje nam
tego Domu Kultury, ale myślę, że w tyle się przebiedzimy, przetrwamy i jeszcze trzeba podjąć kolejną
próbę pozyskania dofinansowania. Też ubiegamy się o to finansowanie z tej tarczy covidowskiej, która
jest dla samorządów i możliwe, że z tego programu uda nam się coś pozyskać na budowę domu
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kultury, ale to czas pokaże. Natomiast pozostałe zadania praktycznie są realizowane. Jak państwo
wiecie też był częściowo i wstrzymany fundusz sołecki czy te zadania mniej pilne, konieczne, które są
realizowane tylko z naszego budżetu tu tej musieliśmy się zatrzymać, bo nie było wiadomo jak będą
wyglądały nasze dochody, ale zostały te zadania w dużej części odblokowane i są podpisane umowy i
na wykonawstwo i  na prace projektowe, a więc związane z budową takich mniejszych zakresów
drogowych w poszczególnych miejscowościach czy też te zadania dotyczące oświetlenia to zostały
podpisane umowy i te badania przywrócone po prostu do realizacji i to tyle żeby nie przedłużać.
Przewodniczący Rady -  dziękuję panu burmistrzowi za przedstawienie informacji  o prowadzonych
działaniach w okresie międzysesyjnym. Czy ktoś chciałby tutaj zadać pytanie, pan Marcin Cysewski,
bardzo proszę.

Radny Marcin Cysewski - dziękuję, panie przewodniczący, wysoka rado, panie burmistrzu. Chciałbym
tutaj  zacząć  od  dobrych  rzeczy  a  mianowicie,  składałem  kiedyś  interpelację  dotyczącą  ulicy
Kościuszki. Tutaj chciałbym podziękować, że jest utwardzone, dosypane kruszywa, jest ta droga teraz
fajnie przejezdna to cieszy. Są to małe zadania i te powinno się szybko realizować, bo to naprawdę
usprawnia komunikację a nie grzęźnięcie, bo ta droga była w fatalnym stanie. Tutaj chciałbym jeszcze
przypomnieć, żeby mieć na uwadze to jakby projektowanie czy tam wpisanie tego do jakiś projektów
tam  dofinansowania  z  funduszy  samorządowych,  aby  tą  ulicę  Kościuszki  z  tym  łącznikiem  do  ulicy
Gdańskiej kiedyś tam ją wykonać i żeby to było tak jakby tak aktualne, żeby to szło do przodu.
Następna rzecz, wspomniał pan tutaj o oświetleniu i widzę tutaj na dniach jakieś pan geodeta się
pojawił,  także rozumiem, że jakiś  już przetarg na projektowanie tegoż oświetlenia przy ulicy od
Gacnika przy drodze wojewódzkiej jest wykonany jakby ten ogłoszony taki przetarg, jeżeli już są te
pomiary. Następne pytanie odnośnie właśnie tej drogi wojewódzkiej na poprzedniej sesji dwukrotnie
zadawałem pytanie  i  jakoś  nie  dostałem odpowiedzi.  Chodziło  tutaj  o  zmianę organizacji  ruchu
poprzez wprowadzenie ograniczenia prędkości i tam linii ciągłych, wiem, że pan burmistrz był na
spotkaniu jakiś tam spotkaniach z wojewódzkim zarządem, czy jakieś są informacje odnośnie tejże
drogi. Następny temat byłem trochę zdziwiony, tak trochę zdumiony, że pojawiła się informacja, że
nauczyciele dostali nagrody burmistrza i to nie mam nic przeciwko jeżeli chodziłoby o te nagrody,
tylko no taka dysproporcja się tutaj dość mocna pojawiła, bo jeżeli nauczyciel dostaje nagrody i tych
nauczycieli uhonorowanych jest 15, chwała im za to, jeżeli burmistrz wybiera, no czy jakaś komisja,
kto ma być uhonorowany nie mam nic przeciwko tylko ta dysproporcja chodzi o na przykład co ja
kiedyś też mówiłem odnośnie nagród i upominków jakby bo to nawet nie nagrody, bo to kilka stówek
dla kół gospodyń wiejskich, w tym roku akurat nie było dożynek to nie mogły te kobiety tutaj się
wykazać swoimi talentami kulinarnymi, ale no to tak trochę ta dysproporcja jest bardzo duża, bo
kobiety tutaj też pracują a te nagrody to no nie wiem jak to nazwać czy to nagroda czy bon jakiś tam,
który dostają, a najbardziej tak naprawdę mnie też tak no boli, że w gminie Brusy gospodarstwo, które
wygrało etap gminny zagroda rolnicza, pierwsze miejsce w gminie, pierwsze miejsce w powiecie,
pierwsze miejsce województwie i to gospodarstwo to jest państwa Stoltmann z Windorpia dostało
nagrody od powiatu, dostały nagrody no takie dość konkretne od województwa też był puchar i
upominki od izby rolniczej, no a nasza gmina to jakoś cisza no do tej pory mamy za chwilę grudzień
koniec roku i to gospodarstwo jeszcze nie jest uhonorowane przez naszą gminę tutaj no to tak trochę
duże spóźnienie no i też chciałbym, żeby to też była nagroda, bo to jednak pierwsze miejsce w
województwie to jest mega wyróżnienie i żeby to też była nagroda, a nie jakiś bon kilkuset złotowy, bo
to rzeczywiście byłby upominek także ta dysproporcja różnych grup społecznych, zawodowych no jest
inaczej postrzegana, dziękuję.

Przewodniczący Rady - pan burmistrz, bardzo proszę.

Burmistrz  Brus  -  proszę  państwa,  rozpocznę  od  pytania  pana  radnego  Marcina  Cysewskiego
dotyczącego prac projektowych oświetlenia to już jest po procedurze wyłaniania wykonawców, a więc
jest podpisana umowa i te prace projektowe trwają, jeżeli chodzi o oświetlenie w obrębie wjazdu do
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Brus od strony Zalesia tak w obrębie Brusy i Gacnik. Natomiast pytanie dotyczące nagród, pyta pan o
nagrody  dla  kół  gospodyń  wiejskich  to  proszę  naprawdę  nie  porównywać  nagród  organizacji
pozarządowych z nagrodami, które od wielu lat funkcjonują dla osób pracujących w oświacie tak, to są
dwie różne sprawy, koła gospodyń wiejskich to są też organizacje pozarządowe tak jak mnóstwo
organizacji pozarządowych, które funkcjonują na terenie naszej gminy i tutaj jest też przewodniczący
Komisji Oświaty pan Andrzej Wiecki, nie wiem czy jeszcze coś do tego będzie chciał dodać, zawsze się
to tak odbywa, jest powołana komisja i tutaj osoby, które są do nagrody burmistrza typowane one są
typowane przez szkołę, a następnie przy tym pracuje komisja, w tej komisji również jest samorząd, ale
również przedstawiciele związków zawodowych naszych, mamy dwa związki i to jest taka procedura i
to ma być nagroda dla tych nauczycieli, którzy po prostu się wyróżniają, to nie jest, że mogą też co
roku chociaż mógłby być ktoś, kto się wyróżnia i otrzyma i takie nagrody są i one będą. Natomiast
nagrody dla organizacji to też jest coś innego, to jest prowadzona też działalność dodatkowa, więc dla
osób, które chcą coś robić, ja myślę, że przede wszystkim też robią, w jakim stopniu dla siebie, że to
lubią realizują swoje różne pasje, bo ktoś będzie chodził grać w tenisa ziemnego na „orliku” czy grać
w piłkę czy na sali  gimnastycznej a ktoś inny będzie miał ochotę realizować się w ramach koła
gospodyń wiejskich czy ktoś inny będzie lubił jeździć na narty czy na basen i to trzeba też tak na to
spojrzeć. Oczywiście nie chciałbym tutaj nikomu umniejszać, bo każda działalność też jest ważna, ale
też nie może być tak, że te działalności, które są prowadzone to one nie są prowadzone chyba też dla
nagród tak wtedy musielibyśmy rzeczywiście wszystkich wyróżniać. A więc co to są też dwie różne
sprawy. Tutaj kiedy patrzymy, że są to nagrody naprawdę dla osób pracujących. Zresztą w szkołach
dodatkowo też funkcjonuje nagroda dyrektora, który też wyróżnia swoich pracowników co roku. To
jest jedno. Tą nagrodę otrzymało 15 nauczycieli  w tym dwóch dyrektorów szkół podstawowych i
dyrektor przedszkola. To państwa tyle o nagrodach. Natomiast, jeżeli chodzi o zagrodę rolniczą to
chcę  powiedzieć,  nie  tylko  zagroda,  ale  ja  jestem przygotowany  do  tego,  że  te  nagrody  będą
wręczone, bo to jest zagroda i rolnicza, tutaj rzeczywiście dla państwa Beaty i Mirosława Stoltmann z
Windorpia, ale również dla pana Jerzego Dorawy z Zalesia-Wybudowanie czy też nagroda dla wsi
Lubnia, która będzie przekazana i to jest przygotowane, a chcę powiedzieć tak, że poziom nagród, bo
jeżeli mówimy tu o kwotach, jakie będą, to będzie na poziomie porównywalnym jak jest w naszych
sąsiednich gminach także tutaj nagroda finansowa to tak oczywiście to jest kilkaset złotych to nie jest
wysoki  poziom nagród,  ale to chodzi  o to,  że jest  wyróżnienie,  że ten konkurs prowadzimy ten
realizujemy. W tym roku trochę inaczej przez tą pandemię, bo to przekazywanie się odbywało wiem,
że  różnie  powiat  to  zaprosił  do  siebie,  zresztą  mój  zastępca  wtedy  uczestniczył,  samorząd
województwa wiem, że tam pan wicemarszałek się pojawił, ale jestem przygotowany i powiem właśnie
w ubiegłym tygodniu to zostało też wszystko dopięte i te nagrody zostaną przekazane a więc można
powiedzieć tak czy późno to będzie jakby też podsumowanie tego roku, a więc podsumowanie też
tych wszystkich różnych gratulacji,  które wpłynęły tak to nie jest  tak,  że ktoś zapomniał  o tym
pamiętamy i będzie to zrealizowane. Odbywało się to zawsze inaczej, robiliśmy to w różnej formie czy
to przy okazji dożynek były te różne nagrody dla posesji w miejscowości czy też odbywały się odrębne
spotkania z taką prezentacją w Urzędzie Miejskim, co roku było to realizowane, a w tym roku będzie
trochę inaczej, ale na pewno będzie. To tyle, dziękuję bardzo. Przewodniczący Rady - Dziękuję bardzo,
pan Andrzej Wiecki.

Radny Andrzej Wiecki -  witam pana przewodniczącego, pana burmistrza, wszystkich radnych. No
rzeczywiście pan burmistrz ma rację i  ja chciałbym się odnieść do tych nagród, które otrzymują
nauczyciele  i  jak  wiemy co roku około  14 października  czyli  około  Dnia  Edukacji  Narodowej  są
przyznawane nagrody, nagrody to są począwszy od dyrektora szkoły, poprzez burmistrza, nagrody
kuratora oświaty oraz medale Edukacji Narodowej. I teraz, jeżeli chodzi o kwoty to kwoty to nie są, nie
zależą od pana burmistrza, nie od dyrektora szkoły po prostu w funduszu płac jest 1% przeznaczony
na te nagrody i 0,75 przeznaczone jest dla dyrektora szkoły, a 0,25 na nagrody pana Burmistrza Brus.
No i stąd ta wysokość nagród. Oczywiście one mogą być mniejsze, większe, ponieważ to będzie
zależało od ilości osób nagrodzonych. Jeżeli jest pewna pula no to w tej puli się pan burmistrz musi
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zmieścić. Także to nie jest jakiś tam załóżmy, że burmistrz chce tyle dać tylko po prostu ma taką
możliwość, aby taką kwotę mógł dać dyrektorem czy nauczycielom w tym dniu Edukacji Narodowej,
jako nagrodę i tyle. Natomiast tak już jest, no czy wysoko czy mało, nauczyciele mówią, że mało. No
można dać więcej nagród, ale też po kilkaset złotych. No, ale to chyba nie jest, nie motywuje, jeżeli
jest to nagroda rzadka, wyższa to i nauczyciela i dyrektora motywuje do tej lepszej pracy, stąd moje
zdanie jest też takie, aby dać nagród mniej, ale żeby były już znaczące. No nie wiem, jak tam jest w
kołach gospodyń wiejskich, ale po prostu tutaj o tej, o nauczycielach mogę co nieco na ten temat
powiedzieć i jest z nagrodami dyrektora szkół, też ja też nie chcę żeby to było tam 200 zł czy 500
złotych, tylko chcą też żeby było to nagroda już taka, która coś znaczy, a była rzadsza tylko dla tych
nauczycieli, którzy rzeczywiście w tym okresie, w rocznym okresie no jakby na tą nagrodę zasłużyli się
czymś tam wykazali w tym okresie. To tyle o tych nagrodach. Natomiast, jeżeli już jestem przy głosie
to i chciałbym się też odnieść do tego, co pan burmistrz powiedział wcześniej, a mianowicie o domu
kultury. Wiem, że on jest teraz załóżmy zamknięty, ale czy jeżeli będą fundusze zewnętrzne, bo na nie
głównie czekamy, to czy nie można by na przykład tak je zorganizować, aby chociaż część tego
budynku wykończyć a nie wszystko na raz, ponieważ no to będzie jeszcze długa droga, bo to są duże
pieniądze,  są  już  miliony  złotych  i  czy  by  można  załóżmy  jakimiś  etapami,  aby  umożliwić  w
przyszłości,  no  bo  teraz  dzieci  i  młodzież  i  tak  nie  chodzą  na  zajęcia,  bo  nie  wolno,  bo  jest
koronawirus, ale w przyszłości, na drugi rok być może, że już po tej szczepionce może będzie lepsze
już życie, nie będzie już tego koronawirusa i dzieci by mogły uczestniczyć w tych zajęciach, także czy
jest jakaś szansa, aby do września, czy tam w października przyszłego roku, chociaż coś w tym domu
kultury zrobić, aby no chociaż jakieś salę jedną czy dwie wyremontować, wykończyć do końca, aby
tam zajęcia mogły się też odbywać. Nie wiem, czy to jest możliwe, ale jest taki mój apel. Jeszcze
trzecia rzecz poprostu, no było Wszystkich Świętych, ja kiedyś prosiłem o to, aby tą ulicę księdza
Czarnowskiego zrobić zmienić organizację ruchu, znaczy wyłączyć ją jako drogę osiedlową, ponieważ
ona  zabrania  parkowania.  Myślałam,  że  po  Wszystkich  Świętych  to  jakoś  się  złoży  i  będzie
uregulowana ta sprawa, ale widzę, że dalej ona jest nie rozwiązana, ponieważ jeżeli jest to droga
osiedlowa to wyjeżdżając z tej drogi na ulicę Gdańską wielu nie wie jak się ma zachować, jeżeli ma
naprzeciwko wyjeżdżająca osobę z ulicy Ogrodowej czy kręci w lewo czy w prawo czy w jakiś inny
sposób to trzeba nieraz światłami pokazywać, kto ma pierwszeństwo, bo to są ludzie zdezorientowani.
Myślałem, że już ta sytuacja będzie po Wszystkich Świętych rozwiązana, no, ale nie jest, no, chociaż
bo i Wszystkich Świętych właściwie nie było, to też prawda, ale wracam do tego tematu, bo jest to
ważne, raz że ten wyjazd, a z drugiej strony na to, że ludzie nie mogą parkować wówczas na tej ulicy,
a jednak przy cmentarzu to jest ważne, aby ludzie przyjeżdżając na groby mogli po prostu parkować
samochód na tej ulicy. To tyle o tych trzech rzeczach chciałem powiedzieć, dziękuję bardzo.

Przewodniczący  Rady  -  dziękuję  bardzo,  pan  burmistrz  chce  odpowiedzieć  tak,  bardzo  proszę.
Burmistrz  Brus  -  rozpocznę od tej  zmiany organizacji  ruchu,  powiem szczerze  to  jest  formalnie
załatwione i powinno być to zmienione. Powiem tak, że za chwilę dopytam moich współpracowników,
dlaczego nie jest jeszcze to zrealizowane, bo uzgodnienia były takie, że będzie to wdrożone, także
przepraszam, że jeszcze tego, nie ma, ale to miało być dawno zrealizowane także myślę, że to
niebawem się pojawi. Natomiast te kwestie inne, które dziękuję, że tutaj pan Andrzej Wiecki tak
szczegółowo też wyjaśnił jak wygląda naliczanie tych nagród, zresztą wiemy, że we wszystkich też
zakładach to funkcjonuje fundusz nagród, takie regulaminy są i to w poszczególnych jednostkach,
zakładach też w ramach wynagrodzeń coś takiego jest realizowane. Natomiast, jeżeli mówimy też o
tych wszystkich wyróżnieniach jeszcze nauczycieli to też dodam, że w tym roku czworo nauczycieli
uzyskało stopień awansu zawodowego nauczyciela mianowanego, jeden dyplomowanego, bo to też
jest co roku i to kiedy jest dzień edukacji chcieliśmy, żeby to było uroczyście, ale pandemia nam
pokrzyżowała plany i powiem szczerze, że miało być spotkanie, na którym też byłyby przekazane
stypendia dla 68 uczniów, bo tylu uczniów otrzymało stypendia. Chcieliśmy to zrobić przy szkole na
zewnątrz i już wszystko było zaplanowane, ale niestety w tym okresie ta pandemia pokrzyżowała
plany, w więc miały być wręczone właśnie i te nagrody dla nauczycieli, stypendia dla uczniów i też te
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gratulacje  dla  nauczycieli,  którzy  uzyskali  stopień  awansu  nauczyciela  mianowanego  i
dyplomowanego, ale uroczyście się to nie odbyło. Stypendia dla uczniów też były przekazane przez
dyrektorów szkół, też tak jak dzisiaj łączy się z państwem to gratulacje nagrałem i życzenia i zostało
do odtworzone, przekazane uczniom. A dzisiaj jeszcze raz bardzo serdecznie gratuluję i wszystkim
nauczycielom, uczniom, którzy uzyskali stypendia. Proszę państwa w międzyczasie moi pracownicy
czuwają nad tym, o czym rozmawiamy i rzeczywiście sytuacja taka, że czekamy na uzgodnienia
departamentu Infrastruktury z  Urzędu Marszałkowskiego,  ponieważ jest  to  skrzyżowanie z  drogą
wojewódzką i nie mamy jeszcze tego uzgodnienia. Myślałem, że wszystko mamy, że nie jest to tylko
dane, ale no nie mamy tego uzgodnienia, także jak to uzgodnienie będzie to ta organizacja będzie
prowadzona na ulicę ks. Czarnowskiego. Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Rady - Dziękuję, pan Dariusz Rutowski.

Radny Dariusz Rutowski - Szanowny panie przewodniczący, wysoka rado, szanowny panie burmistrzu,
chciałbym zapytać o działalność pracowników domu kultury w obecnym czasie. Wiem, że dom kultury
jest nieczynny obecnie, jest tam remont, ale chciałbym zapytać, czy jakieś działania są podejmowane
w internecie, działania związane z kulturą. Z tego, co mi wiadomo, w innych miejscowościach takie
działania się odbywają i w internecie także są prowadzone jakieś programy kulturalne, które są dla
społeczeństwa. Dziękuję, bardzo prosiłbym o odpowiedź pana burmistrza.

Burmistrz Brus  jest też obecna pani dyrektor Anna Orlikowska, która odpowie na to pytanie dotyczące
CKiB, ale wrócę jeszcze do tego pytania pana Andrzeja Wieckiego odnośnie inwestycji,  bo to mi
umknęło, to jest ważne pytanie. Proszę państwa, mieliśmy założone tak, jak powiedziałem wcześniej w
tym roku w budżecie, że to zadanie będzie realizowane, ale ze względu na to, że no nie pozyskamy
środków zewnętrznych, no to realizacja się przesuwa i proszę państwa, to nie jest tak, że uzyskamy
też pełną kwotę bo raczej nie, ale trzeba podjąć wszystkie próby bo niech to będzie nawet 500.000 zł
to są bardzo duże pieniądze, szkoda tego nie otrzymać. Może się proszę państwa okazać, że nie
otrzymamy, ale w projekcie budżetu na rok 2021 jest założona całkowita realizacja przebudowy domu
kultury, także gdyby okazało się, że dodatkowego dofinansowania nie otrzymamy to ten rok 2021 no
będzie już takim rokiem, żebyśmy ostatecznie to zadanie zakończyli, to trudno też dzielić na jakieś
etapy jeszcze tak no jednak chcielibyśmy, żeby ten obiekt był oddany do użytku w całości. Pozyskamy
dofinansowanie  będzie  nam  lżej,  łatwiej  jeżeli  nie  pozyskamy  dodatkowego,  bo  przypomnę  dwa
miliony pozyskaliśmy, kwotę która mogła być no maksymalna z ministerstwa kultury to otrzymaliśmy,
ale jeżeli nie otrzymamy więcej to z własnych środków będzie zadanie wykonane. A teraz na temat
działalności i pracy pracowników to, o co pytał pan radny Dariusz Rutowski. Przewodniczący Rady -
proszę bardzo pani dyrektor.

Dyrektor Centrum Kultury i Biblioteki Anna Orlikowska - witam serdecznie wszystkich państwa. Jeśli
chodzi o działalność w domu kultury ona cały czas funkcjonuje. Obecnie skończyliśmy już konkurs
piosenki  online.  Skupiamy  się  na  działalności  online  częściowo.  Skończyliśmy  konkurs  piosenki
patriotycznej, już rozdajemy nagrody rozdanie nie jest ogólne tylko przychodzą po odbiór nagród, w
tej chwili ogłaszamy kolejne konkursy, czyli tak jak mieliśmy zaplanowane konkurs na pocztówkę
wigilijną, to są takie drobne rzeczy, ale to je robimy. A jeśli chodzi o działalność pracowników to do tej
pory prowadziliśmy zajęcia dopóki nas nie zamknęli czyli do końca października i jeszcze do końca
października, nie pamiętam dokładnie daty, do 23 chyba października, prowadziliśmy w szkole zajęcia
czyli odbywał się taniec i zajęcia muzyki, gry na wszystkich instrumentach, łącznie z grą na pianinie
gdzie w chacie odbywały się zajęcia, dwóch muzyków przyjeżdżało z Chojnic, teraz przymierzamy się
do online nie wiem jak to, ten tydzień jeszcze prowadzimy takie przygotowania zespołu i pomimo tego
jak minister nie otworzy nas zaczniemy już wszystkie zajęcia online, jeśli nie otworzą nas, bo widzimy
że taka potrzeba jest,  i  o czym jeszcze chciałam powiedzieć,  w Chacie Kaszubskiej  w tej  chwili
przygotowujemy takie stare kolędy i przygotowujemy się do koncertów kolęd i mamy taką furtkę
przez ministerstwo, że jeżeli  to nie są zajęcia płatne to możemy spotykać się z zespołem, jeżeli
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przygotowujemy się do jakiegoś koncertu i tutaj w przypadku koncertu wigilijnego, koncertu kolęd to
w tej chwili pracownicy siedzą i przygotowują zespół także my zaczniemy się spotykać już fizycznie z
tym zespołem, bo taką furtkę mamy z ministerstwa już od końca listopada, w następnym tygodniu, a
jeśli nas zamkną, czyli dalej pozostanie taka sytuacja jaka jest to zaczniemy online i zajęcia gry na
gitarze, i zajęcia gry na keyboardzie i zajęcia gry na pianinie. Mam nadzieję że ta sytuacja nie, się
zmieni, zresztą instruktorzy też mówią że i nie ma takiego ryzyka, jeśli są zajęcia indywidualne, ryzyka
zakażenia  się,  no  ale  jako  instytucja  kultury  niestety  musimy  się  dostosować  do  wytycznych  i
rozporządzeń ministerstwa. A jeśli chodzi o bibliotekę to panie w bibliotece siedzą, bo w tej chwili
opracowują nowe książki, bo z ministerstwa dostaliśmy ponad 20.000 zł na nowości wydawnicze. W
tej chwili te książki są przygotowane i opracowywane i przygotowywane dla czytelników. Jeśli też nie
otworzą nam bibliotek też mamy furtkę, że jest możliwość wypożyczeń bezkontaktowych, czyli na
telefon ktoś zamawia książkę, na dzień dzisiejszy tego nie zrobiliśmy, jeszcze ten tydzień chcemy
poczekać, ale na pewno to od początku grudnia zrobimy jeżeli dalej ta sytuacja będzie taka jaka jest i
będziemy po prostu  czytelnicy  zamawiają,  panie  pakują  i  na  godzinę  zostawiają  na  stoliczku a
czytelnik odbiera sobie książkę. Tak to wygląda jeśli chodzi o sytuację w tej chwili w naszej placówce.
Nie wiem co państwo jeszcze chcieliby wiedzieć więcej, no bym to doprecyzowała, ale, na dzień
dzisiejszy przychodzimy i pracujemy tylko jesteśmy zamknięci, opłaty za zajęcia też mogą pojedynczo
przychodzić, ale staramy się żeby było to przez internet, tak kierujemy się jak tutaj w urzędzie jest
zrobione także kontakt z nami jest i jesteśmy cały czas w dyspozycji. No jest mniej imprez no to
niestety widać. Staramy się przychodzić na też na pracę online tak jak to jest w większości instytucji
kultury.

Przewodniczący Rady - pan Michał Szczepański, bardzo proszę.

Radny Michał Szczepański - Panie przewodniczącej, szanowna rado, panie burmistrzu, ja nie mam
pytania do tutaj do domu kultury, więc nie wiem, czy ktoś jeszcze ma, bo ja w sumie do pana
Burmistrza, takie pytanie odnośnie sprawozdania, bo praktycznie wszystkie jakby moje pytania pan
burmistrz odpowiedział, fundusze sołeckie rozumiem, że są na takim etapie realizacji, że nic im nie
zagraża,  że zostaną zrealizowane w tym roku i  mam takie pytanie odnośnie tych funduszy,  bo
wiadomo wszystko to wynika z przetargów, jeżeli kwoty zabezpieczone z funduszu były wyższe i są
oszczędności poprzetargowe, czy pan to jakoś tam na bieżąco ustala z sołtysami, jakieś przesunięcia
to jakby dotyczy tego, bo resztę to jakby w sumie pan odpowiedział tamta ulica Polna w Brusach, czy
Kościelna to wszystko się dzieje, czy Długa to też cieszy, że to właściwie z tegorocznego funduszu
sołeckiego i to już tak dalece posunięte te inwestycje to mnie bardzo cieszy, i jeszcze tak a propo
pana apelów tych przeciw pożarniczych, covidów i tak dalej no nie mogę się oprzeć żeby tu nie
wytknąć, że ten poprzedni pożar komina to jednak budynek gminny w Leśnie, dziękuję.

Przewodniczący Rady - Pan Marcin Cysewski, bardzo proszę coś jeszcze chciał dopowiedzieć tak.

Radny Marcin Cysewski - ja chciałem już tutaj zakończyć ten temat tych nagród, i się zgadzam z
panem Andrzejem Wieckim, że te nagrody rzeczywiście niech są rzadsze, ale niech są konkretne, i tak
naprawdę jak pan już powiedział ta motywacja do tej pracy że ci nauczyciele niektórzy mają większą
jak w każdych grupach zawodowych niektórzy bardziej po prostu się angażują, jedni mniej, i tych
trzeba wyróżniać rzeczywiście odpowiednio do tego, tutaj nie mam żadnych zastrzeżeń co do kwoty,
tylko moim jakby wytknięciem jest to, że jest taka dysproporcja kwotowa. Jeżeli mamy jedno tylko
gospodarstwo  wyróżnić  w  gminie  i  ono  dostanie  kilkaset  złotych,  a  tutaj  do  nauczyciela,  który
dostanie 2.600 zł i tylko o to mi chodzi. To już zamykamy ten temat. Do pana burmistrza, myślę, że
mnie słyszy, chociaż ja go nie widzę, chciałem już po raz czwarty dopytać o tą zmianę organizacji
ruchu. No bo jeżeli nie mam tutaj żadnych informacji to nie wiem czy mam napisać interpelacje i będę
miał to na piśmie, bo wtedy będzie jakby z ustawy odpowiedź i też jakie decyzje ewentualnie czy do
tej ulicy Kościuszki z wybudowaniem tego łącznika czy jakieś tutaj plany na przyszłość się rysują,
dziękuję.
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Przewodniczący Rady - Bardzo proszę panie burmistrzu.

Burmistrz Brus - chciałbym odpowiedzieć panu Michałowi Szczepańskiemu, że w Leśnie w budynku
komunalnym to nie był problem z kominem, tylko problem z piecem, tak, uszczelnienia pieca, a więc
tak nie było, nie udało się tutaj panie Michale być złośliwym do końca, ale oczywiście zgodzę się, że to
jest apel do nas wszystkich, bo to nie jest tak, że gdzieś u nas wszędzie też jest idealnie, to jest tak,
że jeżeli takie sytuacje są no to zaraz jest to pytanie tak, czy u siebie też mamy to zrobione tak,
oczywiście, także zwracać uwagę komuś to trzeba u siebie mieć to przeprowadzone prawidłowo, bo
oczywiście mamy sporo mienia komunalnego, gdzie nie jest też wszystko idealne, gdzie są jakieś
niedociągnięcia, pojawiają się jakieś usterki, więc to jest normalne, a więc oczywiście musimy zerkać i
u siebie i u kogoś. Dobrze, proszę państwa to tyle.

Przewodniczący Rady - tam jeszcze o organizację ruchu pytał pan Marcin Cysewski.

Burmistrz Brus przepraszam, organizacja ruchu znaczy nie mam jeszcze odpowiedzi tutaj, bo pisma
zostały  wysłane.  Czekamy  na  decyzję  ze  strony  urzędu  marszałkowskiego  bezpośrednio  z
departamentu infrastruktury, który za coś takiego odpowiada, ale też przyjrzę się temu, zorientuję się,
kiedy ta odpowiedź będzie, no nie mam informacji, prawdopodobnie nie dotarła jeszcze do nas.

Radny  Marcin  Cysewski  -  tak  pan  burmistrz  już  o  tym mówił  wcześniej.  Ja  jeszcze  chciałbym,
przepraszam, że się wtrącę, brak informacji jest gorszy jak zła informacja nawet, bo wtedy byśmy
mogli wiedzieć, jakie tutaj ewentualnie jest stanowisko i co dalej z tym jeszcze poczynić. Jeszcze panie
burmistrzu o tych drogach dopytam jeszcze raz ulica Kościuszki, co jest łącznikiem do ulicy Gdańskiej,
czy jakieś są tutaj zamierzenia, jakieś plany na przyszłość.

Burmistrz Brus - jeszcze ustosunkuję i  się też do pytania pana radnego Michała Szczepańskiego,
realizacja  następuje  terminowo  zawsze  są  jakieś  problemy,  bo  chcę  zwrócić  uwagę  na  to,  że
wykonawcy  mają  pewne  problemy  chociażby  z  tą  sytuacją  z  pandemią,  kiedy  pojawiają  się
zachorowania pracowników czy kwarantanna, więc pewne rzeczy były wydłużone były zmieniane tak,
ale generalnie realizacja następuje, najbardziej napięta sytuacja na pewno jest w starej szkole, ale
jesteśmy też  na  takim etapie  po  prostu  rozmów też  z  panem wojewodą,  przez  którego  mamy
finansowanie  za  pośrednictwem  Urzędu  Wojewódzkiego  środki  z  Ministerstwa  to  jest  taka  akurat
trudniejsza sytuacja na tyle a nie ma jakiś takich większych zagrożeń na następne przesunięcie
terminów, ale już to się odbywa wszystko prawidłowo, dziękuję bardzo.

Radny Michał Szczepański panie burmistrzu pan chyba źle zrozumiał moje pytanie nie chodziło mi o
przesunięcie terminów ja rozumiem, że w obecnej sytuacji i to może się przesuwać. Chodzi mi o środki
finansowe,  które  ewentualnie  będą  oszczędności  czy  z  sołtysami  uzgadnia  się  na  co  są
gospodarowanie  w  ramach  miejscowości  czy  też  zostają  w  urzędzie  to  jest  moje  pytanie.

Burmistrz Brus  - zmiany które dotyczą funduszu sołeckiego tak no to żeby dokonać zmian w budżecie
tak to najpierw muszą być zmiany na zebraniach sołecki tak i jeżeli coś jest nowego wprowadzone
jeżeli następowała jakaś zmiana czy też pojawiały się jakieś pewne oszczędności czy ktoś zrezygnował
z jakiegoś zadania następowała zamiana to musiało to być poprzedzone zebraniem tam gdzie było to
możliwe była taka konieczność.

Przewodniczący Rady - dziękuję bardzo więcej głosów nie widzę przystępujemy, zatem do kolejnego
punktu porządku obrad.

 

Ad. 5 a)
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Przewodniczący Rady -  dziękuję panu burmistrzowi za przedstawienie informacji  za odpowiedzi  i
przychodzimy do punktu podejmowanie uchwał.  Na wstępie chciałbym poinformować,  że w dniu
wczorajszym odbywało się wspólne posiedzenie wszystkich komisji też w formie zdalnej tematem było
zaopiniowanie, zapoznanie się i omówienie projektów uchwał przygotowanych na dzisiejszą sesję i w
tej  komisji  uczestniczył  ten  skład,  co  dzisiaj  i  zostały  te  uchwały  odmówione  i  zaopiniowane.
Przechodzimy, zatem do podejmowania uchwał pierwsza przygotowana uchwała w sprawie wyrażenia
zgody na zamianę nieruchomości. Przewodniczący odczytał treść uchwały i uzasadnienia.

Przewodniczący Rady - ktoś państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały nie
widzę w takim razie przystępujemy do głosowania. Kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały
nr 165 taka jest kolejność uchwały proszę podnieść rękę i zagłosowanie na tablecie wyniki głosowania
10 głosów za w związku z tym rada podjęła uchwałę jednogłośnie w sprawie wyrażenia zgody na
zamianę nieruchomości.

 

Ad. 5 b)

Przewodniczący Rady kolejny projekt uchwały w sprawie wyznaczenia obszaru i granic aglomeracji
Brusy. Przewodniczący rady odczytał treść uchwały wraz z uzasadnieniem.

Przewodniczący Rady -  czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu tej
uchwały.

Radny Tomasz Dorszyński - Panie przewodniczący panie burmistrzu Wysoka Rado, ponieważ radni
wczoraj na wczorajszej komisji zapoznali się z treścią uchwały i dyskutowali a główną zmianą, którą
obejmuje ta chwała jest wykluczenie z aglomeracji miejscowość Główczewice dlatego że słuchają nas
mieszkańcy prosiłbym aby przybliżyć mieszkańcom tak pokrótce tą uchwałą nie wiem czy burmistrz
czy pan dyrektor Zbigniew Lemańczyk. Prosiłbym o kilka słów dziękuję.

Przewodniczący Rady – bardzo proszę pan dyrektor Zbigniew Lemańczyk.

Dyrektor  Zbigniew  Lemańczyk  panie  i  panowie  radni  zaproponowany  projekt  uchwały  obejmuje
między innymi to, co wcześniej powiedziano tj. wyłączenia wsi Główczewice ma to związek z tym, co
zostało ujęte, czyli budowa kanalizacji sanitarnej wsi Główczewice nie spełnia jakby nie preferuje
obłożenia  90 osób na 1  km kanalizacji  sanitarnej  jest  to  wymóg dla  aglomeracji,  co  chciałbym
podkreślić i z tego powodu Główczewice zostały wyłączone. Wynika to z wytycznych zawartych w
aktach normatywnych, ale również, jak gdyby tutaj też od wytycznych jakie nam postawiła dyrekcja
wód polskich i tą przesłanką wskazują na to że Główczewice miały być wyłączone z aglomeracji to jest
to iż w chwili uchwalania aglomeracji poziom skanalizowania dla aglomeracji powinien przekraczać
wartość 98%, gdyby Główczewice były włączone do aglomeracji  wynosiłby około 97% chciałbym
podkreślić że to że Główczewice nie będą aglomeracji nie oznacza to że w Główczewicach nie będzie
budowana  kanalizacja,  może  być  zbudowana  ale  przy  wykorzystaniu  innych  źródeł  finansowania
gdyby  Główczewice  znajdowały  się  w  argumentacji  to  w  takim  układzie  finansowanie  mogłoby  być
tylko z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska. Dziękuję z mojej strony to wszystko.

Przewodniczący  Rady  -  dziękuję  tutaj  też  jest  na  łączach  pan  kierownik  Zakładu  Gospodarki
Komunalnej pan Paweł Wolter, czy pan chciałby jeszcze tutaj coś dopowiedzieć

Kierownik Paweł Wolter – panie przewodniczący panie i panowie radni myślę, że tutaj pan dyrektor
Zbigniew  Lemańczyk  wyczerpał  treść  odpowiedzi  ja  tylko  mogę  to  powiedzieć,  że  w  tej  chwili
włączone do aglomeracji będzie Żabno, ponieważ ten obszar jest w większości skanalizowany i także
gdzie budynki są podłączone do kanalizacji to te nieruchomość włączone są do aglomeracji a sieć
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kanalizacyjną pobudowaliśmy tam ze środków RPO i  to  były  środki  przeznaczone wyłącznie  dla
obszarów wiejskich nieznajdujących się w aglomeracji także udało nam się na Żabno właśnie pozyskać
środki do kanalizacji poza obszarami aglomeracji w tej chwili mamy tą kanalizację pobudowano tak i
ten obszar włączyliśmy do aglomeracji i tak myślę, że też udana nam się w Główczewicach.

Przewodniczący Rady dziękujemy bardzo zgłasza się pan Dariusz Rutowski.

Radny  Dariusz  Rutowski  -   Szanowny  panie  przewodniczący,  Wysoka  Rado,  Szanowny  panie
burmistrzu ja mam pytanie czy ta miejscowość jest w aglomeracji, nie jest w aglomeracji czy to jest
związane tylko z kanalizacją, tylko ze stopniem skanalizowania danej miejscowości?

Przewodniczący Rady - dziękuję bardzo myślę że pan dyrektor Zbigniew Lemańczyk odpowie tak
bardzo proszę.

Dyrektor Zbigniew Lemańczyk - sytuacja przedstawia się następująco mianowicie gdzie aglomeracje
powinny, co do zasady znajdować się - te miejscowości gdzie poziom skanalizowania będzie wyższy
niż  90 osób na 1 km kanalizacji lub ponad 120 osób w przypadku, gdy kanalizacja jest realizowana
poza obszarami objęty ochroną mówiłem o obszarach przyrodniczo chronionych natomiast jest tak, że
ten wymóg 90 osób na chwilę realizacji inwestycji przedsięwzięcia, które będą spełniały kryteria mogą
być finansowane ze środków zewnętrznych natomiast gdyby tak się przyjrzeć temu głębiej to mamy
sporą część takich miejscowości na terenie aglomeracji, które w tej chwili jednak nie spełniają tego
kryterium jak pan kierownik Wolter wspomniał została wykonana kanalizacja w miejscowości Żabno
ona była realizowana z wykorzystaniem środków programu rozwoju obszarów wiejskich i tutaj też nie
była spełniona, ale Żabno już kanalizację ma, mogliśmy spokojnie do aglomeracji  już to włączyć
dziękuję.

Przewodniczący Rady - dziękuję, więc czy ktoś jeszcze chciałby zabrać głos nie widzę w takim razie
przystępujemy do głosowania: kto państwa radnych za podjęciem uchwały w sprawie wyznaczenia
obszaru  i  granic  aglomeracji  Brusy  zgodnie  z  przedstawionym  projektem  uchwały  proszę  o
podniesienie ręki i zagłosować na tablecie kolejna uchwała ma numer 166, w głosowaniu brało udział
10  radnych,  wszystkie  głosy  są  za  w  związku  z  tym rada  podjęła  uchwały  nr  166  w  sprawie
wyznaczenia obszaru w granicach aglomeracji Brus.

 

Ad. 5 c)

Przewodniczący Rady - Przechodzimy do kolejnego projektu uchwały w sprawie zmiany w budżecie
Gminy Brusy na rok 2020. Przewodniczący Rady odczytał treść uchwały z uzasadnieniem.

Przewodniczący Rady - czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos zapytać lub coś powiedzieć bardzo
proszę pan Michał Szczepański. Bardzo proszę.

Radny Michał  Szczepański  -  panie  przewodniczący  panie  burmistrzu  pytanie  moje  tutaj  dotyczy
miejscowości Przymuszewo, chodzi o zmianę w funduszu sołeckim tutaj wcześniej dopytywałem o to
celowo teraz moje pytanie brzmi czy żeby może uspokoić pana radnego z tej miejscowości mi te
zmiany nie przeszkadzają tylko czasami te oszczędności w tych inwestycjach są większe niż 1.000 zł i
warto by je zagospodarować na terenach tych wsi w których fundusz ten był realizowany, czy tam
odbyło się zebranie wiejskie właśnie tak jak pan burmistrz to tłumaczył czy po prostu udało się może
to  w  jakiś  inny  sposób  zorganizować.  Ja  pytam  na  własne  potrzeby  żeby  potem  jak  najlepiej
wykorzystać te środki w moich miejscowościach.

Radny Marcin Cysewski - jeszcze w tej samej sprawie bardzo proszę to ja tutaj też i podobnie, bo to
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jest, jeżeli chodzi o to tak naprawdę to tutaj środki pochodzą z darowizny w kwocie 4.000zł i to też
fajnie, że darowizna dotyczy tejże miejscowości tych mieszkańców to bardzo dobrze, że one są jakby
dobrze zagospodarowane nie wiem tylko czy to wystarczy czy będzie trzeba dokładać środków z
gminy. Następny temat w ostatnim punkcie w dziale w punkcie wóz strażacki burmistrz powiedział, że
tam 150.000 zł  jakby do doposażenia tego samochodu było jakby ta „Bitwa o te wozy” z tego
głosowania prezydenckiego i z tej frekwencji, którą tutaj na ten wóz otrzymujemy, ja jestem tak
trochę zdziwiony, bo byłem przekonany, że to rząd będzie ogłaszał przetarg na 49 samochodów, bo to
dotyczyło  byłych  województw  myślałem,  że  po  prostu  dostaniemy  i  wszystkie  49  wozów  będą
jednakowe  a  tutaj  chyba  każda  gmina,  która  wygrała  ogłasza  przetarg  i  je  wyposaża  jeszcze
dodatkowo, mogło to być faktycznie zrobione przez rząd a tak musimy teraz ogłaszać przetargi i
szukać a na pewno 49 wozów z jednego źródła na pewno by były tańsze czy lepiej wyposażone,
lepszej marki aniżeli każdy pojedynczo to robi.

Przewodniczący Rady - dziękuję bardzo proszę pana burmistrza o udzielenie odpowiedzi na te dwa
wystąpienia bardzo proszę.

Burmistrz Brus - Proszę państwa, jeżeli chodzi o fundusz sołecki to pewne rzeczy są realizowane teraz
takie były pewne obawy w funduszu sołeckim generalnie jest sytuacja taka, że jeżeli planowane są
zadania do funduszu sołeckiego prośba jest taka żeby to było dobrze też oszacowane, chociaż jest to
trudne nieraz, kiedy wykonawcy są wyłaniani w przetargu, bo to też zależy w jakim czasie tak w jakim
roku czy mają wykonawcę dużo pracy czy mało i nieraz jest trudno coś wycenić i wtedy rzeczywiście
przetarg zweryfikuję czy ten etap wyboru wykonawcy ile zadanie jakieś kosztuje. Akurat, jeżeli chodzi
o Przymuszewo to wcześniej sołectwo związku z tą oszczędnością dokonało zmiany we wrześniu na
zebraniu teraz może być to wprowadzone. Natomiast te zadania, które są realizowane teraz w tym
czasie no to, jeżeli ta oszczędność jakaś się pojawi to jest trudne w ogóle też to już do wprowadzenia
czy do wykonania zrealizowania ale chcę powiedzieć tak że no to jest też kolejne pytanie chyba
najważniejsze jest to że zadanie jest realizowane tak że jest zadanie które w funduszu było założone
bo co by było gdyby zabrakło pieniędzy tak byłaby sytuacja zupełnie odwrotna bo przecież wiemy że
zadania sołeckie były realizowane funduszu wyszły kwoty inne później do tych zadań dokładaliśmy
jeżeli pieniędzy brakowało i rzeczywiście na przestrzeni czasu różnie to wyglądało w tym roku też
uzgodniliśmy z sołtysami, że pieniądze które są na organizacje imprez one nie będą wydatkowa i te
pieniądze zostaną w budżecie i ta oszczędność wszędzie tak solidarnie się pojawiła i te środki są
niewykorzystane ale raczej było tak do tej pory że te pieniądze były wykorzystywane jak się pojawiła
oszczędność  następowała  zmiana  na  zebraniu  nawet  oczywiście  może  być  specjalnie  zwołane
zebranie i to zadanie wprowadzone ale ten rok jest też specyficzny najważniejsze jest to że uda nam
się podpisać umowy i te zadania mogą być zrealizowane tak a jeżeli pojawia się oszczędność to też
dobrze że się pojawi niż by miało zabraknąć także ten rok też jest specyficzny. Pytanie moje mogłoby
być takie, czy ktoś rzeczywiście jest poszkodowany tak na tym, gdy zadanie jakieś całkowicie nie były
zrealizowane to są kwestie takie porządkowe ja chcę powiedzieć, że dobrze, że się tak udało bo
przecież  przetargi  niektóre  robiliśmy  2  razy  były  ceny  za  wykonawstwo  tych  projektów
oświetleniowych czy drogowych realizowanych z funduszu sołeckiego dużo wyższe i te ceny wyszły
też korzystniejsze przy kolejnych przetargach. Tak więc są to kwestie tak naprawdę porządkowe.
Myślę, że miejscowości nie są poszkodowane to trzeba spojrzeć też na całokształt zadań które są
realizowane. A kolejną sprawą jest to, że fundusz sołecki przyjrzymy tak jak się umawialiśmy bo
rzeczywiście  też  następuje  taka  sytuacja  że  poszczególne  miejscowości  zrealizowały  w  latach
wcześniejszych drobne różne zadania z funduszu i teraz realizowane są większe i co się okazuje że
proponowane są duże zadania inwestycyjne z funduszu sołeckiego i to się nawet pojawia dylemat czy
wnioski odrzucić czy to do budżetu wprowadzać, jest na przykład jakaś tam kropla w morzu potrzeb
finansowy  na  to  dane  zadanie  i  przykładem  chociażby  jest  ta  ulica  Długa  w  Męcikale  bo  chcę
powiedzieć że to zadanie jest rozpoczęte praktycznie w roku 2016 jak byśmy zsumowali co na ulicę
Długą przeznaczyliśmy to to będzie ponad 200.000 zł, bo co roku w funduszu sołeckim była ulica
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Długa i miejscowość chciała tylko tą ulicę i są miejscowości, które mówią - my chcemy na konkretną
drogę i jedną drogę niech to jest realizowany nawet kilka lat, ale na jedną drogę nie chcemy drobne
inne rzeczy żeby tego funduszu sołeckiego nie trwonić chcemy jedno konkretne zadanie, ale wtedy
pojawia się pytanie czy w ogóle w tych poszczególnych latach wcześniej jest sens prowadzenia tego
zadania inwestycyjnego a nie lepiej zaczekać i tego funduszu po prostu nie będzie a zadanie sobie
zaczekają będzie za cztery pięć lat całościowo zrealizowane, bo jest tylko problem jak to zadanie
dzielić na przykład na etapy gdzie w drodze trzeba wybudować kanalizację deszczową całą drogę
oświetlenie jak to w ogóle dzielić na etapy a więc to jest bardzo kłopotliwe ja bym powiedział tak, że w
niektórych sołectwach ta formuła funduszu sołeckiego po prostu w związku z tym się jakby trochę
wyczerpuje to na samym początku, bo przecież sam proponowałem ten fundusz sołecki żeby był w
naszym budżecie wydzielona pula poszczególne sołectwa żeby sołectwa mogą decydować i to się
świetnie udawało też jakaś aktywność i sołtysów i rad sołeckich mieszkańców, bo czuli, że mieli jakieś
takie swoje pieniądze, ale kiedy następowa Realizacja zadań małych zadań, które były w latach
wcześniejszych wnioskowane do budżetu one się nie znalazły, bo był problem z domknięciem budżetu
i  to  tak  odrzucono  zadania  a  fundusz  sołecki  załatwił  te  małe  zadania,  ale  jeżeli  one  zostały
zrealizowane zostało dużo uporządkowane i teraz fundusz sołecki jest przez duże inwestycje to to
zaczyna to być problem a więc w mojej ocenie trochę ta formuła funduszu sołeckiego się wyczerpuje
to  nie  jest  problem  tylko  naszej  gminy  ale  to  jest  problem  wielu  gmin  i  te  uwagi  czy  takie
spostrzeżenia do tego również kierowane są z innych samorządów i wiemy dokładnie nawet, jeżeli
pojawiała  się  propozycja  funduszy  obywatelskiego  chociażby  w  mieście  Brusy  trochę  od  tego
uciekaliśmy dzisiaj widać, że niektóre gminy i miasta rezygnują z funduszu obywatelskiego a to jest
też nic innego jak fundusz sołecki, bo byłyby proponowane różne zadania inwestycyjne a spójrzmy w
mieście Brusy są realizowane zadania inwestycyjne co, gdyby się to dublowało, więc pytanie czy musi
być to w funduszu obywatelskiego bardziej zasadne byłoby pozbieranie tego, jakie są potrzeby co
mieszkańcy chcieliby co ma być zrealizowane jakie mają być wydarzenia sportowe i wtedy zastanowić
się jak to sfinansować czy sfinansować do przy budżecie na przykład centrum kultury czy szkoły czy
bezpośrednio z budżetu gminy więc jakby nie do końca jak to się nazywa czy to jest fundusz sołecki
czy  fundusz  obywatelski  tylko  chyba  najważniejsze  jest  to  czy  dane  przedsięwzięcie  będzie
zrealizowany i tak trzeba na to spojrzeć i myślę że to nie jest tak że wszyscy sołtysi też mają jednolite
zdanie nawet jak wpłynęła jakaś petycja do mnie dotycząca funduszu sołeckiego to wszyscy się
podpisali bo jak ktoś taką akcję robi no to każdy się podpisze potem już w rozmowach indywidualnych
z  poszczególnymi  sołtysami  to  mówią  no  tak  najważniejsze  żeby  to  zadanie  było  żeby  było
zrealizowane mam nadzieję, że ono będzie jak nie teraz czy za rok czy za dwa i to każdego interesuje
a nie czy to jest po prostu z funduszu sołeckiego czy bezpośrednio z budżetu gminy, bo nie ma to
naprawdę większego znaczenia  a  wiemy że wtedy mamy pewne problemy bo teraz  zobaczymy
czekamy na przykład na rozstrzygnięcie przetargu na ulicę Polną i też na ulicę Długą to jest chyba
dobry moment mam nadzieję że te stawki będą korzystne jeżeli realizuje się zadanie w całości kiedy
wykonawcy szukają sobie inwestycji na kolejne lata bo ich nie mają żeby mieć co realizować i teraz
tak jak podzielimy taką drogę nieraz na ileś tam etapów, że jest to problem formalnie przyprowadzić a
dwa to  często  ta  inwestycja  się  przedraża,  bo jak  sołtysi  wskazywali  chcemy żeby fundusz był
konkretnie na drogę asfaltową na terenie naszego sołectwa i były realizowane te asfalty po kawałku,
ale jak robiliśmy to kompleksowo, że ten wykonawca wygrał i zrobił asfaltów na kilku sołectwach no to
jakoś to się udało, ale nieraz z funduszu sołeckiego jest tylko krótki odcinek no to wykonawca daje
dużo wyższą cenę to jest kosztowne no to musi wliczyć w to 100 m asfaltu, który będzie wbudowany i
to powoduje przedrożenie tych zadań inwestycyjnych a więc trzeba podejść do tego rozsądnie i
znaleźć jakiś środek przede wszystkim taki, który spowoduje czy to zadanie będzie czy nie będzie a
nie  sama  jakby  tutaj  formuła  dotycząca  finansowania,  także  tutaj  naprawdę  musimy  się  nad  tym
wszystkim też zastanowić także to jest  kwestia  otwarta.  Powiem tak na koniec jak się  pojawiły
oszczędności to trzeba się cieszyć, że mogliby podpisać te umowy i te zadania są zrealizowane, bo co
by było gdyby zabrakło tych pieniędzy na dołożenie do tych zadań to byłby problem z podpisaniem
umów chociażby na te oświetlenia czy projektowania dróg poszczególnych sołectw dziękuję bardzo.
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Przewodniczący Rady - dziękuję bardzo przystępujemy do głosowania uchwały w sprawie zmian w
budżecie Gminy na rok 2020, kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały proszę o podniesienie
ręki i zagłosowanie na tablecie, kto przeciwny, kto się wstrzymał? dziękuję wyniki głosowania 10
głosów za rada jednogłośnie podjęła uchwałę.

 

Ad. 5 d)

Przewodniczący Rady - kolejna uchwała jest związana już z uchwałą poprzednią dotyczy zmian w
wieloletniej  prognozy  finansowej  gminy  Brusy  na  lata  2020  -  2028  Przewodniczący  Rady  odczytał
projekt  uchwały  wraz  z  uzasadnieniem.

Przewodniczący Rady - czy ktoś z państwo radny chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały,
pan Marcin Cysewski bardzo proszę.

Radny Marcin Cysewski - chciałem dopytać, jaka to jest długość tej budowanej drogi i co to znaczy:
zwiększono szacunek wartości działki usługowej 104/4 o powierzchnia 84 m, do czego to się ma?no i
fajnie jest to, że są niższe stopy procentowe 420.000 zł zostaje w naszym budżecie.

Przewodniczący Rady - bardzo proszę pana burmistrza bądź skarbnik o zabranie głosu.

Skarbnik Gminy - panie przewodniczący Wysoka Rado jeśli chodzi o szacunek wartości która będzie
przeznaczona do sprzedaży w roku 2021 na podstawie projektu budżetu kalkulowaliśmy tutaj stawki i
analizowaliśmy ewentualnie  majątek  który  można  przeznaczyć  do  sprzedaży  i  na  tej  podstawie
dokonaliśmy zwiększenia wartości szacunkowej działki którą przeznaczamy na sprzedaż jest to działka
usługowa w Brusach. Dziękuję.

Radny Dariusz Rutowski - panie przewodniczący Wysoka Rado ja mam pytanie o tą działkę właśnie, a
więc chciałbym wiedzieć, czemu zmieniono szacunek o wartość 177.000 zł,  jaka jest wartość tej
działki obecnie i dokładnie, która to jest działka bym prosił o sprecyzowanie tak dla społeczeństwa,
aby było wiadomo, która to jest działka i jakiej wartości jest szacunkowa wartość tej działki. Dziękuję

Skarbnik Gminy - ja tutaj nie jestem specjalistą, jeśli chodzi o majątek mogę podać że jest to działka
nr 104/4 prawdopodobnie to jest przy ulicy Polnej w tym obszarze i wartość kwotowa 800 000 zł.

Przewodniczący Rady –  czy ktoś jeszcze w państwa chciał  zabrać głos nie widzę w takim razie
przystępujemy  do  głosowania  projektu  o  w  sprawie  zmiany  wieloletniej  prognozy  finansowej  gminy
Brusy na lata 2020-2028. Kto z państwa radnych jest za podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie
ręki i zagłosowanie na tablecie. Kto jest przeciwny, kto się wstrzymał. Dziękuję numer uchwały 168,
wyniki głosowania 10 głosów za, jednogłośnie rada podjęła uchwałę.

 

Ad. 5 e)

Przewodniczący Rady - kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 266 Rady Miejskiej
Brusach z dnia 29 kwietnia 2010 roku w sprawie określenia szczegółowych zasad sposobu i trybu
udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny przypadających
gminie Brusy jednostką podległym oraz warunki dopuszczalności pomocy publicznej w przypadkach, w
których ulga stanowić będzie pomoc publiczną. Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały wraz z
uzasadnieniem. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały nie
widzę w takim razie przystępujemy do głosowania, kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały
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przedstawionej przed chwilą proszę o podniesienie ręki i zagłosowanie na tablecie, kto jest przeciwny,
kto się wstrzymał dziękuję wyniki głosowania 10 za jednogłośnie rada podjęła uchwałę.

 

Ad. 5 f)

Przewodniczący Rady - kolejna uchwała w sprawie zmiany uchwały nr 100 Rady Miejskiej Brusach z
dnia 29 listopada 2019 roku w sprawie podatku od nieruchomości Przewodniczący Rady odczytał
projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w tej sprawie nie
widzę przystępujemy do głosowania, kto jest za podjęciem tej uchwały będzie to uchwała nr 170
proszę o podniesienie ręki i zagłosowanie na tablecie, 10 głosów za jednogłośnie rada podjęła uchwałę
nr 170

 

Ad. 5 g)

Przewodniczący Rady - kolejny projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 102 Rady Miejskiej w
Brusach  z  dnia  20  listopada  2019  roku  w  sprawie  wprowadzenia  opłaty  miejscowej  zmienionej
uchwały nr 106. Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Kto z państwa
radych jest  za  podjęciem uchwały  nr  171 Bardzo proszę o  podniesienie  ręki  i  zagłosowanie  na
tablecie, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał głosowanie 10 za jednogłośnie Rada podjęła uchwałę
171.

 

Ad. 5 h)

Przewodniczący Rady - podobne przyczyny zmian jak poprzednio to zmiana uchwały kolejnej sprawie
wprowadzenie  opłaty  targowej  zmienione  uchwały  nr  107.  Przewodniczący  Rady  odczytał  treść
uchwały wraz z uzasadnieniem. Czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie tej
uchwały, nie widzę w takim razie przystępujemy do głosowania, kto jest za podjęciem uchwały nr 172
w  przedstawionym  brzmieniu  proszę  o  podniesienie  ręki  i  zagłosowanie  na  tablecie,  kto  jest
przeciwny, kto się wstrzymał dziękuję, 10 głosów za Rada jednogłośnie podjęła uchwałę 172.

 

Ad. 5 i)

Przewodniczący Rady - kolejny projekt uchwały w sprawie przyjęcia rocznego programu współpracy
gminy Brusy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku
publicznego na terenie gminy Brusy na rok 2021. Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Czy
ktoś chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały, proszę nie widzę, proponuję przegłosować,
przystępujemy do głosowania, kto z państwa radnych jest za podjęciem uchwały w sprawie przyjęcia
rocznego programu współpracy gminy Brusy z organizacjami pozarządowymi i innymi podmiotami
prowadzącymi  działalność  pożytku  publicznego  na  terenie  gminy  Brusy  na  rok  2021  zgodnie  z
załącznikiem do  tej  uchwały  omówionym w czasie  komisji  proszę  o  podniesienie  ręki,  kto  jest
przeciwny, kto się wstrzymał, dziękuję 10 głosów za w takim razie Rada jednogłośnie podjęła uchwałę
nr 173.
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Ad 5 j)

Przewodniczący  Rady  -  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  utworzenia  środowiskowego  domu
samopomocy w Brusach. Przewodniczący Rady odczytał  projekt uchwały.  Kto z państwa radnych
chciałby zabrać głos w sprawie projektu uchwały nie widzę przystępujemy do głosowania, kto jest za
podjęciem  uchwały  w  przedstawionym  brzmieniu  proszę  o  podniesienie  ręki  proszę,  kto  jest
przeciwny, kto się wstrzymał? Dziękuję, 10 głosów za Rada podjęła uchwałę nr 174.

 

Ad. 5 k)

Przewodniczący  Rady  -  kolejny  projekt  uchwały  w  sprawie  przyjęcia  gminnego  programu
przeciwdziałania  przemocy  w  rodzinie  oraz  ochrony  ofiar  przemocy  w  rodzinie  na  lata  2021-2025.
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  Czy ktoś z państwa radnych chce zabrać głos w
sprawie projektu tej uchwały nie widzę w takim razie przystępujemy do głosowania uchwały numer
175 w sprawie przyjęcia gminnego programu przeciwdziałania przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar
przemocy w rodzinie 2020-2021 proszę o podniesienie ręki i  zagłosowanie, wyniki głosowania 10
głosów w związku z tym Rada jednogłośnie podjęła uchwałę nr 175.

 

Ad. 5 l)

Przewodniczący Rady – kolejny projekt uchwały w sprawie przyjęcia gminnego programu profilaktyki
rozwiązywania  problemów  alkoholowych  oraz  przeciwdziałania  narkomanii  na  2021  rok.
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos w sprawie
projektu uchwały nie widzę w takim razie przystępujemy do głosowania, kto z państwa radnych jest za
podjęciem tej uchwały proszę o podniesienie ręki, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał, dziękuję 10
głosów za w takim razie rada jednogłośnie przyjęła uchwałę numer 176.

 

Ad. 5 ł)

Przewodniczący Rady - kolejna uchwała włączona dzisiaj do programu sesji to uchwała w sprawie
szczegółowego trybu i harmonogramu opracowania projektu strategii Rozwoju Miasta i Gminy Brusy
na lata 2021-2030 w tym trybu jej konsultacji. Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. Czy
ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w sprawie projektu tej uchwały nie widzę w takim razie
przystępujemy do głosowania, kto jest za podjęciem uchwały w przedstawionym brzmieniu proszę o
podniesienie ręki, kto jest przeciwny, kto się wstrzymał dziękuję wyniki głosowania 9 głosów za 1
wstrzymujący, w takim razie większością głosów Rada przyjęła uchwałę i to jest ostatnia z uchwał,
która była przygotowana na dzisiejszą sesję.

 

Ad. 6

 Przewodniczący Rady - zakończyliśmy punkt piąty podejmowanie uchwał przechodzimy do punktu 6
sprawy organizacyjne. Pozwólcie państwo, że w sprawach organizacyjnym odczytam  pisma Urzędu
Skarbowego  w  Chojnicach  oraz  Urzędu  Skarbowego  w  Kościerzynie  dotyczących  oświadczeń
majątkowych. Pisma stanowią załącznik do protokołu sesji.
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Ponadto wpłynęło także tutaj  do Rady pismo Starostwa Powiatowego w Chojnicach w związku z
aktualizacją godzin pracy aptek na terenie powiatu Chojnickiego Pismo stanowi załącznik do protokołu
sesji. Z mojej strony tyle spraw organizacyjnych czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos z
tym punkcie Bardzo proszę Pan Marcin Cysewski.

Radny Marcin Cysewski - ciekawi mnie bardzo czy elewacja tej starej szkoły zostanie taka jaka jest czy
jakieś docieplenie styropianem jednak ta cegła ma swój urok, oraz kiedy pierwsze osoby mogłyby tam
uczestniczyć.

Burmistrz Brus - chcielibyśmy żeby już takie funkcjonowanie środowiskowego domu samopomocy
całego centrum było od września przyszłego roku, bo oczywiście ta dzisiejsza uchwała dotycząca
powołania jakby jednostki - środowiskowego domu samopomocy no to jest ten termin grudnia tego
roku no ale jest cała procedura złożenia tej jednostki ale żeby funkcjonowało w pełni zakładamy że
będzie to wrzesień. Natomiast, jeżeli chodzi o prace inwestycyjne no oczywiście że tak cegła zostanie
to nigdy nikt nie pozwolił sobie na coś innego bo to też jeden z takich argumentów które zawsze
podawałem niewiele mamy takich budynków cennych w mieście Brusy z taką architekturą a więc
zależało na tym żeby to pewne dziedzictwo też zostało zachowane więc tylko i wyłącznie cegła, cieszę
się że dzięki środkom zewnętrznym uda nam się ten budynek tak zachować a dwa to co jest istotne to
jest oczywiście konserwator zabytków tak że z tej strony również nie byłoby zgody i cały obiekt jest
realizowany ściśle z obostrzeniami konserwatora zabytków, co więcej okna będą również drewniane,
kiedy  w  takich  budynkach  pojawiają  się  okna  plastikowe  one  nie  mogą  być  także  okna  będą
drewniane, budynek na pewno będzie bardzo ładny dziękuję bardzo.

 Radny Marcin Cysewski - czy będzie powołany do tego kierownik czy to będzie odrębna jednostka.

Burmistrz Brus - na pewno kierownik jednostki w wyniku konkursu będzie wyłoniony.

 

Ad. 7

Przewodniczący Rady - czy ktoś z państwa chciałby zabrać głos nie widzę w takim razie bardzo
dziękuję  za  udział  w  dzisiejszej  sesji.  Dziękuję  panu  burmistrzowi  wraz  ze  współpracownikami.
Dziękuję panią i panom radnym i zamykam XIX sesję Rady Miejskiej w Brusach.

sporządził
Joanna Kobus przewodniczący


